
Proces-verbal
Tncheiat Tn 9edinja Comisiei de ecologie, protecjia mediului 9i igienizare

din data de 28 februarie 2023, ora 9,30

§edinja s-a desfa9urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferin fa WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
26.02.2023 a doamnei pre9edinte Ciceala Ana Maria.
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2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

CICEALA ANA-MARIA – PRE§EDINTE - prezent

Vl9AN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent

PURCAREA SORIN – prezent

GRAM ANAMARIA ALINA – prezent

MURE§AN MANUELA – prezent

FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – prezent

MAXIM MARIUS – cATALIN – prezent

STOICA IOANA – prezent

COMANICI ANCUTA - SORINA – prezent

Ordinea de zi a comisiei:
1. Proiect de hotarare privind aprobarea raportului referitor la stadiul
realizarii masurilor din Planul Integrat de Calitate a Aerului Tn Municipiul
Bucuresti 2018 – 2022, aferent trimestrului IV al anului 2022
2. Proiect de hotarare privind aprobarea raportului referitor la stadiul
realizarii masurilor din Planul Integrat de Calitate a Aerului Tn Municipiul
Bucuresti 2018 – 2022, aferent anului 2022
3. Proiect de hotarare privind aprobarea raportului referitor la stadiul
realizarii masurilor din Planul de Men+inere a Calitalii Aerului in Municipiu}
Bucuresti 2018 – 2022. aferent anului 2022
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6. Proiect de hotarare privind Tmputernicirea expresa a Sectorului 2 al
Municipiului Bucure9ti Tn vederea achizi+ionarii, pentru 9i Tn numele
Municipiului Bucure9ti, a irnobilului situat Tn Bucure9ti, str. Plumbuita nr. 60,
Sector 2, Tnscris Tn cartea funciara nr. 233472, Bucuresti

22. Proiect de hotarare privind aprobarea protocolului de colaborare intre
Municipiul Bucure9ti, Administra Tia Lacuri, Parcuri 9i Agrement Bucure9ti,
Asocia jia Viitorplus – Asocia jia pentru Dezvoltare Durabila, Asocia jia
EcoAssist, Asociajia Parcul Natural vacare9ti, Asociatia Padurea Copiilor,
Asociatia Act For Tomorrow si Asociatia Mai Mult Verde, in vederea
derularii unor campanii de plantare la nivelul municipiului Bucure9ti, in
perioada 2023 – 2027

36. Proiect de hotarare privind aprobarea programului Anual al finantarilor
nerambursabile de la bugetul local al Municipiului Bucure9ti, pentru
activitali nonprofit de interes local, aferent anului 2023, conform
prevederilor Legii nr. 350/2005, privind regirnul finanlarilor nerambursabile
din fonduri publice alocate pentru activitali nonprofit de interes general, cu
modificari le 9i completarile ulterioare.

Doamna Pre9edinte Ciceata Ana Maria

Buna dimineaja, tuturor.

Asistent comisie

Buna ziua.

Doamna pre§edinte, sunt 8 din 9 consilieri prezenji.

Doamna Pre9edinte Ciceala Ana Maria

in regula.

Muljurnesc.

Putem Tncepe, a§adar. V-a9 propune Tn primul rand sa votam ordinea
de zi. §i daca cumva sunt colegi care au propuneri pe ordinea de zi.
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Daca nu sunt propuneri, supun Ia vat ordinea de zi a9a cum a fost
transrnisa, cu cele 6 proiecte de hotarare.

Asistent comisie

Puteji vota .

8 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotriva.

Doamna Pre9edintQ Ci$eala Ana Maria

Muljumesc.

Putem Tncepe cu primul proiect de pe ordinea de zi.

1. Proiect de hotarare privind aprobarea raportului referitor la
stadiul realizarii masurilor din Planul Integrat de Calitate a Aerului Tn

Municipiul Bucure9ti 2018 - 2022, aferent trimestrului IV al anului
2022

'intrebari?

vad ca este alaturi de noi doamna director Chirija sau poate o colega
de-a dumneaei de la Direc jia de Mediu? Daca au colegii interpelari sau
Tntrebari pe acest subiect? injeteg ca nu sunt. Nici Tn chat nu s-a inscris
nimeni. Putem vota.

Asistent comisie

Puteji vota.

7 voturi pentru, 1 abjinere, 0 voturi impotriva.

Doamna Pre9edinte_(;jceala Ana Maria

Bun. Avem aviz favorabil pentru pentru acest proiect.
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Urmeaza proiect de hotarare privind aprobarea raportului
referitor la stadiul realizarii masurilor din Planul Integrat de Calitate a
Aerului Tn Municipiul Bucure9ti 2018 – 2022, aferent anului 2022.

Daca au colegii Tntrebari.

injeleg ca nu sunt Tntrebari nici pe acest punct. Putem vota.

Asistent comisie

Puteji vota.

8 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotriva.

Aviz favorabil.

Doamna Pre9edinte Ciceala Ana Maria

Multumesc.

Urmatorul punct vizeaza proiect de hotarare privind aprobarea
raportului referitor la stadiul realizarii masurilor din Planul de
Menjinere a Calitalii Aerului Tn Municipiul Bucure9ti 2018 - 2022,
aferent anului 2022.

La feI daca, sunt observati, comentarii aici? Sau Tntrebari? Nu sunt,
a9adar va propun sa votam.

Asistent comisie

Puteji vota .

8 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotriva.

Doarnna PR9eg]hte Ciceala Ana Mariq

Muljurnesc. Avem aviz faborabil 9i aici.



Urrnatorui punct de pe ordina noastra de zi se refera ta proiect de
hotarare privind Tmputernicirea expresa a Sectorului 2 al Municipiului
Bucure9ti Tn vederea achizijionarii, pentru 9i in numele Municipiului
Bucure9ti, a imobilului situat Tn Bucure9ti, str. Plumbuita nr. 60,
Sector 2, inscris Tn cartea funciara nr. 233472, Bucure9ti.

E vorba de crearea unui nou spajiu verde, a unui parc in Sectorul 2 al
municipiului Bucure9ti 9i bineTnjeles, conform codului administrativ,
Consiliul General trebuie sa Tmputerniceasca sectorul pentru a face
aceasta achizijie. Tntrebari, observajii, interpelari de la colegi pentru acest
punct, va rog. in jur de 4 ha sunt observ, adresa Hind strada Plumbuita nr.
60. Ma bucura tare mult cand vad astfel de inijiative 9i masuri prin care
putem cre9te spa{iul verde in Bucure9ti. inseamna sanatate pentru toti, mai
muITi arbori, mai mult spaTiu verde 9i bineTnjeles zone de recreere pentru
cetajeni. injeleg ca nu sunt Tntrebari pe acest punct. Putem ini Iia votul.

Asistent comisie

Puteji vota .

Domnul Vi9an are o problema cu conectarea. Dore9te, este pus pe
speaker.

Domnul Secretar Vban Horia Alexandru

Da. Buna ziua. Vi9an Horia, “pentru“.

Asistent comisie

Da, noam.

Doamna Pre9edinte Ciceala Ana Maria

in regula. Muljumim.



Asistent comisie

'impreuna cu votul domnului Vi9an sunt 8 voturi pentru, 0
abjineri, 0 voturi Tmpotriva.

Doamna Pre9edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Muljumesc foarte mutt. Tnseamna ca avem aviz favorabil §i ae
acest proiect de hotarare.

Urmeaza punctul 5 de pe ordinea noastra de zi, punctul 22 de pe
ordinea de zi de maine, proiect de hotarare privind aprobarea
protocolului de colaborare Tntre Municipiul Bucure9ti, Administrajia
Lacuri, Parcuri 9i Agrement Bucure9ti, Asociajia Viitorplus - Asocia jia
pentru Dezvoltare Durabila, Asociajia EcoAssist, Asociajia Parcul
Natural vacare9ti, Asociajia Padurea Copiilor, Asociajia Act For
Tomorrow si Asociatia Mai Mult Verde, in vederea derularii unor
campanii de plantare de arbori ornamentali, arbu9ti §i puieji forestieri
la nivelul municipiului Bucure9ti, in perioada 2023 - 2027.

E vorba de un protocol de colaborare Tntre aceste asociatit 9i
municipiul Bucure9ti. ALPAB este institujia care reprezinta rnunicipiul
Bucure9ti Tn cadrul acestui protocol. BineTnteles ca vizeaza aceste plantari
de arbori, in jur de 150.000 de arbori 9i arbu9ti T9i propun sa planteze Tn cei
patru ani aceste asocia Iii Tmpreuna cu ALPAB. Mi se pare un proiect
excelent, cum spuneam 9i mai devreme este nevoie ca de aer de ace9ti
arbori care in fapt ne dau aerul pe care iI respiram. Daca sunt intrebari de
la colegi? Nu sunt. Putem vota.

Asistent comisie

Puteji vota .

8 voturi pentru, 1 abjinere, 0 voturi Tmpotriva.

Doamna Pre§edinte Ciceala Ana Maria



Multumesc. Avem aviz favorabil si aici.

Trecem la ultirnul punct de pe ordinea de zi a 9edintei noastre de
astazi, punctul 36 de maine, proiect de hotarare privind aprobarea
programului anual al finanlarilor nerambursabile de la bugetul local al
Municipiului Bucure9ti, pentru activitali nonprofit de interes local,
aferent anului 2023, conform prevederilor Legii nr. 350/2005, privind
regimul finanlarilor nerambursabile din fonduri publice alocate pentru
activitali nonprofit de interes general, cu modificarile 9i completarile
u lterioare.

Este vorba de programul pentru anul acesta. Programul anual este
similar cu cel de anul trecut, va aduc aminte ca asa cum am discutat Tn

lunile ianuarie 9i februarie ale acestui an, avem un buget alocat pentru anul
acesta de 2 milioane 400000 RON si daca va fi nevoie conform ultimei
dezbateri de acum doua saptamani cu ONG-urile care au aplicat gi anul
trecut, se va organlza 9i o a doua sesiune. Deci posibil sa fie doua sesiunl,
Tnsa important este ca acest program sa Tnceapa cat mai repede pentru ca
perioada de implementare a proiectelor celor care vor fi ca9tigat acest
concurs sa fie cat mai lunga cu putin P, avand Tn vedere ca Legea
350/2005 propune ca toate proiectele sa se desfa9oare pana maxim in
anul calendaristic respectiv, adica anul acesta pana Tn 15 decembrie.
A9adar nu se poate trece cu proiectele Tn alt an 9i de aceea e foarte
important ca ele sa Tnceapa cat mai repede, cele care sunt etigibile
bineTnteles.

Bun. ’intrebari?

Doamna Co_nsilier Mure9an Manuela

Buna ziua. Da, eu am. Nu neaparat o Tntrebare, ci o problema de
ridicat, in sensul ca anul trecut profit 9i de prezenja doamnei director Irimia
9i a doamnei director Mihaela Chiri Ia. Eu sunt in comisia acestui proiect
Tmpreuna cu doamna director Mihaela ChiriTa dintre cei prezen li 9i cred ca
9i cu dornnul Horia Vi9an daca nu gre9esc. Problema este ca doua ONG-
uri din aceasta cornisie 9i-au retras reprezentanjii, doua din trei 9i dupa ce
acest proiect va fi, sper eu, aprobat 9i comunicat Tn Monitorul Oficial, este
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absolut necesar ca primarul prin dispozijie proprie sa nurneasca alji doi
membri pentru ca altfel degeaba avem noi fonduri, degeaba avem proiect,
nu ne putem desfa9ura activitatea fiind nurnai 9apte Tn comisie Tn Ioc de
noua, ceea ce ar fi ilegal. Deci rugamintea mea este Tn special pentru
aparatul primarului sa gaseasca doua ONG-uri care sa faca parte din
comisie. in plus este nevoie de foarte multi transparen{a, a9a ca fara
aceste doua ONG-uri, noi nu ne vom putea Tncepe activitatea, indiferent cat
de mult am vrea sa inceapa, chiar Ia 15 martie, de exemplu. Deci asta este
observa jia mea 9i rugamintea mea catre aparatul prirnarului. Doamna
Irimia, v-a9 ruga sa va sa ne spuneji daca aji facut demersurite Tn aceasta
privin@ pentru ca uitaji, am ajuns cu proiectul pe ordinea de zi 9i comisia
este incompleta.

Multumesc.

Doamna Consilier Comanici Ancuja Sorina

imi cer scuze ca intervin, doamna consilier general, de ce s-au retras
cele doua ONG-uri?

Doamna Consilier Mure9an Manuela

Pentru ca aceasta comisie nu este remunerata §i pur §i simplu cei
care au facut parte, nu mai au timp sa sunt de doi ani 98 nu mai au pur 9i
simplu timp sa vina 9i la comisia noastra. Este singurul motiv. Noi ne
Tntalnim cam de doua ori pe luna poate 9i mai des, ei se voiau de la
serviciu, fiind ONG-uri, nici macar nu nu erau angaja li din cate 9tiu ai acelor
ONG-uri, ci tot voluntariat 91 au zis ca pur 9i simplu nu mai pot sa 9i ia liber
de la birou si sa vina la 'intalnirile noastre.

Doamna Consilier Comanici Ancu{a Sorina

§i inca o Tntrebare 9i ma lertati va rog: ONG-urile, cei doi
reprezentanji ai celor doua ONG-uri care trebuie sa faca parte din aceasta
comisie 9i spuneji ca trebuie numiji prin dispozijie de prirnar, cum sunt
alese cele doua ONG-uri? §tili cumva? Cum le alege primarul?
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Doamna Consilier Mure9an Manuela

Ar fi bine sa aiba de ales, deocamdata eu stiu ca nu sunt doritori asa
ca daca dumneavoastra ne puteti sprijini, ar fi excepjtonal. Exceptional ar fi.
Deci nu s-a ajuns Ia a alege pe cineva ci pur 9i simplu cautam 9i noi, sper
sa caute 9i aparatul prirnarului sa gasim cat mai repede. Daca ne ajutaji
dumneavoastra, v-as ramane recunoscatoare sincer. Deci nu exista un
criteriu de selectie pentru ca pur §i simplu nu avem doritori. Ideal ar fi sa fie
ni9te ONG-uri pe aer pentru ca avem proiecte 9i pe aer §i atunci ar avea
experienTa in dorneniu 9i pe vegetaTie, pe pomi, pentru ca nici pe acest
domeniu nu avem pe nimeni. Acum avern un singur, Asocia Tia Cu lu Cuju,
care e pe protec+ia animalelor. E drept ca proiecte pe protecjia animalelor
nu am avut. Da, poate ne ajutaji.

Doamna Consilier Comanici Ancuja Sorina

Da, ma gandesc la doamna Ana MaiD, poate e interesata sa intre ca
9i ONG.

Doamna Consilier Mure9an Manuela

Pe partea de protecjia animalelor suntem deja acoperi Ii, dar poate
daca vrea pe alt domeniu 9i pe protecTie oricum n-avem niciun proiect.
Poate vine durnneaei cu un proiect de eutanasiere Tn masa, tot ce prinde.
Ar fi interesant. Pentru protec jia anirnalelor chiar ar fi interesant sa fie
doamna Maita.

Doamna Consilier Comanici Ancuja Sorirla

va muljumesc.

Doamna Consilier Mure9an Manuela

Da. §i eu va muljumesc pentru umor.



Doamna Pre9edinte Ciceala Ana Maria

Doamna director, buna dimineaja. Cred ca aveam doarnna consilier
Gram on intervenjie, apoi urrnaji durnneavoastra.

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina

Buna dimineaja. Voiam 9i eu sa adresez o rugarninte doarnnei
directoare Irimia. Am Tncercat Tmpreuna cu colegii sa gasim ONG-uri pe
domeniul calitate aer 9i pe protecjia vegetajiei 9i e foarte dificil pentru ca
majoritatea vor sa aplice pentru aceste fonduri 9i mi s-au facut ni9te
recomandari de niste ONG-uri mai mari care posibil sa nu fie care sa nu fie
interesate sa aplice pentru aceste fonduri, deci sa se califice sa intre Tn
comisie 9i a9 fi vrut sa-mi transmite li pe email, pute li sa rna sunaji eventual
ulterior sa va comunic email-ul, un feI de invita jie standard pe care sa o
transmiteji sau va dau eu numele acestor ONG-uri mai mari, sa le
transmiteti dumneavoastra din partea direcjiei o invita+ie de participare Tn
aceasta comisie, sa injeleaga care sunt responsabilita Tile pe care 9i le
asuma 91 aproximativ volumul de munca.

Multumesc.

Doamna Director executiv Irimia Mihaela – Direc jia Relatia cu ONG,
sindicate 9i patronate

Sigur ca da. in primul rand, vreau sa-i raspund doamnei Manueia
Mure§an, ca a pus Tntrebarea daca noi am facut demersurile necesare
pentru a Tnlocui persoanele care au solicitat sa fie scoase din aceasta
comisie, inca din 20 februarie am transmis ta cabinet la domnul primar
general adresa prin care comunicam ca avem doua persoane din partea
ONG-urilor care au solicitat sa iasa din aceasta comisie 9i rugarn cabinetul
sa ne faca aceste propuneri pentru a Tnlocui persoanele din cadrul ONG-
urilor. Procedura Tn sine Tnseamna ca domnul primar sau cabinetul
primarului trebuie sa propuna o persoana sau doua Tn cazul nostru la
finanlari nerambursabile, pentru ca mai avem o problema 9i cu bugetarea
participativa, unde 9i acolo o persoana din partea societalii civile s-a retras,
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deci pe finanlari nerambursabile cabinetul primarului general trebuie sa
propuna o persoana, doua persoane cu experien@ minim trei ani in
aceasta activitate de ONG. Eu cu siguran@ am o baza de date in cadrul
direcjiei 9i, daca este nevoie, pot sa trimit invitatie, dar iara9i trebuie sa am
acordul de la cabinet primar, ca eu nu am aceasta putere Tn cadrul directiei,
de a numi persoane pentru Cornisia de finanlari nerarnbursabile.

Doamna PrQj_edinte Ciceala Ana Maria

Bun. Multumesc foarte mult. Verific acum daca mai sunt interventii de

la colegi. injeleg ca nu sunt. Putem deschide votul, va rog.

Asistent comisie

Puteji vota .

6 voturi pentru, 3 abjineri 9i 0 voturi impotriva.

Aviz favorabil.

Doamna Pre9edinte Ciceala Ana Maria

Muljumesc colegii pentru prezen@ astazi. S-a Tncheiat ordinea
noastra de zi de astazi. Multumesc domnului secretar Danca si domnului
Dragomir de la IT 9i celor care ne-au urmarit pentru prezenta alaturi de noi
astazi, daca avem din online oameni care au participat la comisie. va
muljumesc, doamna director Irimia 9i doamna director Chirita 9i sper sa ne
revedem cu bine la 9edinja de poimaine a Consiliului General. O zi buna va
doresc. Declar §edinja Tnchisa!

§edinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 9,50.

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de platforma online de videoconferinta WebEx pe care
s-a desfasurat sedinta
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PRESEDINTE
CICEALA ANA MARIA

SECRETAR
Vl§AN HORIA ALEXANDRU
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